
Holbergsgade 6
DK-1057 København K

T +45 7226 9000
F +45 7226 9001
M sum@sum.dk
W sum.dk

Dato: 14. oktober 2013
Enhed: Sundhedsjura og læ-
gemiddelpolitik
Sagsbeh.: DEPMAKI
Sags nr.: 1304594
Dok nr.:  1311346

Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 17. september 2013
stillet følgende spørgsmål nr. 955 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Bene-
dikte Kiær (KF).

Spørgsmål nr. 955:
”Vil ministeren oplyse, om det er god lovgivningskvalitet, at lovforslaget L 190
(folketingsåret 2010-11, 1. samling) om sundhedslovens § 215a i punkt 5 i 
bemærkningerne til lovforslaget alene omtaler traditionelle sundhedstilbud i 
angivelsen af lovens omfang. Burde de sociale botilbud ikke have været 
nævnt, siden de åbenbart har været medtænkt i forslaget?”

Svar:
Bertel Haarder (V) fremsatte i april 2011 forslag om, at der blev indført et tilsyn 
med private sygehuse, klinkker og praksis m.v. Alle partier i Folketinget stemte 
for forslaget.

Formålet med Sundhedsstyrelsens proaktive tilsyn er at øge patientsikkerhe-
den på private behandlingssteder væsentligt ved øget fokus på det sundheds-
faglige niveau. 

Ordningen er ikke tiltænkt anvendt på nærmere afgrænsede grupper af be-
handlingssteder, der udfører lægelig patientbehandling. Ordningen skal rettes 
mod alle lægefaglige behandlinger og undersøgelser, der udøves på private 
sygehuse, klinikker m.v.

Formålet med registreringen er at sikre Sundhedsstyrelsen konkret kendskab 
til den kreds af behandlingssteder, som Sundhedsstyrelsens tilsyn skal rettes 
mod. Præcist kendskab til denne kreds havde Sundhedsstyrelsen ikke fuldt ud 
før ordningens indførelse.

Afgørende for om der skal ske registrering og dermed tilsyn er, at der på be-
handlingsstedet udføres lægelig patientbehandling.

Idet jeg i øvrigt henviser til mit svar på spørgsmål nr. 951 (SUU alm. del) kan 
jeg oplyse, de behandlingssteder, der er omfattet af § 215 a, således udgør en 
meget bred og meget forskelligartet gruppe af behandlingssteder.

På den baggrund er der ikke i lovforslaget anført en udtømmende opregning af 
de af loven omfattede behandlingssteder. 

Med venlig hilsen
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